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Prezenční listina 
  
Přítomní členové AS UK 

  

1. LF 
 Prof. MUDr. Stanislav Štípek, DrSc. 
 Prof. MUDr. Jiří Raboch, DrSc. 
 Josef Holub 
 Martin Pehr 
 
 

2. LF 
Prof. MUDr. David Kachlík, Ph.D. 
Prof. MUDr. Richard Škába, CSc. 
Tomáš Stejskal 

 

3. LF 
Prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D. 
MUDr. Martin Havrda 
Tomáš Sychra 
Metoděj Renza 

  
LF P 
MUDr. Karel Ježek, Ph.D 
Doc. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D. 
MUDr. Anna Malečková 
Karel Drgáč 
 

 

  
LF HK 
Doc. MUDr. Vladimír Koblížek, Ph.D. 
Prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc. 
Vojtěch Novotný 
Kristián Lux 

 

  
FaF 
Doc. PharmDr. František Trejtnar, CSc. 
Ing. Vladimír Kubíček, CSc. 
Tomáš Jan 
  

  
FF 
Mgr. Karel Šima, Ph.D. 
Mgr. Jan Bičovský, Ph.D. 

Mgr. Tomáš Konečný 
Bc. Martin Čihák 

 

  
PF 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. 
Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 

JUDr. Michal Říha 
Michael Glogr 

 

  
PedF 
 

  
FTVS 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. 
Mgr. Tomáš Gryc, Ph.D. 

 

  
PřF 
Prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D. 
Doc. Ing. Stanislav Smrček 

Mgr. et Mgr. David Hurný 
Mgr. Jan Pačes 
 

  
MFF 
Doc. RNDr. Jiří Dolejší 
Bc. Andrej Farkaš 

Bc. Patrícia Schmidtová 



 

  
FSV 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D. 
PhDr. Petr Jüptner, Ph.D 
Mgr. Eliška Černovská 
Kristýna Švárová 

  
KTF 
PhDr. Milan Pech, Ph.D. 
Doc. RNDr. ThLic. Karel Sládek, Ph.D. 
Mgr. Kateřina Pousková 
 

  
HTF 
ThDr. Jaroslav Hrdlička 
Mgr. Marek Vinklát, Ph.D. 
Mgr. Kateřina Hlaváčová 
Terezie Remencová 

  
 
 

ETF 
Doc. Petr Sláma, Th.D. 
Ondřej Horký 
Petra Procházková 

 

FHS 
Doc. Dr. Phil. Mgr. Pavel Himl 
Mgr. Josef Kružík, Ph.D. 
Mgr. Jan Potoček 
Zuzana Terry 

 

Součásti 
PhDr. Dana Hůlková Nývltová, Ph.D. 
Mgr. Barbora Štindlová, Ph.D. 

 
Omluvení členové AS UK 
 
Josef Holub (1.LF) 
Mgr. Jan Kranát, Ph.D. (ETF) 
Mgr. David Půlpán (FTVS) 
Bc. et Bc. Filip Hruša (FTVS) 
Eliška Voříšková (FaF) 
doc. PaedDr. Vanda Hájková, Ph.D. (PedF) 
Bc. Daniela Čechová (PedF) 
Doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D. (MFF) 
PhDr. David Greger, Ph.D. (PedF) 
Mgr. Daniel Pražák (PedF) 
Bc. Barbora Uchytilová (KTF) 
MUDr. Anna Olšerová (2.LF) 
 
 
Hosté 
  
Prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA, J. M. pan rektor 
Prof. RNDr. Jan Hála, DrSc., prorektor pro rozvoj 
Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., prorektorka pro koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti 
Prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D., prorektorka pro studijní záležitosti 
Prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D., prorektor pro tvůrčí a ediční činnost 
JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK 
MUDr. Milan Prášil, MBA, kancléř UK 
Mgr. Václav Hájek (vedoucí OVV) 
Mgr. Michael Kučera (MFF) 
RNDr. Věra Šťastná, Ph.D. (RUK) 
Bc. Petr Podzimek (OVV RUK) 
Mgr. Tereza Svobodová 
Mgr. David Pavlorek (FF) 
Mgr. Michal Zima (PřF) 
Vladimír Šigut (RUK) 
Bc. Eliška Kryčerová (PedF) 
Bc. Kajetán Holeček (FF) 
Amáta Vohradská (PF), tajemnice AS UK 
Anna Matoušková (PF), tajemnice Legislativní komise AS UK 

 
 

Zápis ze zasedání AS UK dne 26. června 2020 
 
1.  Zahájení, určení skrutátorů a předání osvědčení novým senátorům 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty. Zasedání se 
konalo prezenční formou v Malé aule Karolina. AS UK na začátku zasedání uctil minutou ticha památku JUDr. Milady 
Horákové. Úvodem též prof. Zahálka informoval přítomné, že byly vyhlášeny volby do 3. sboru (1.LF, 3.LF, KTF, PedaF 
a FTVS). 
 
Skrutátory byli určeni: Mgr. et Mgr. David Hurný, Tomáš Jan, Mgr. Tomáš Gryc, Ph.D. 

Osvědčení převzali: Tomáš Stejskal (2.LF), Mgr. Jan Potoček (FHS), Mgr. Kateřina Hlaváčová (HTF) 



 

Ustanovení komise pro tajné hlasování  

Navrženi byli: doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF), PhDr. Dana Hůlková Nývltová Ph.D., Bc. Andrej Farkaš (MFF) 

Předsedou komise pro tajné hlasování byl zvolen: doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF) 

Schváleno tichým souhlasem 

Program zasedání AS UK 

Předsednictvo AS UK na svém zasedání dne 20. května 2020 navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán 
členům AS UK a spolu s podkladovými materiály zveřejněn na internetových stránkách senátu. 
 

1. Zahájení, určení skrutátorů a předání osvědčení novým členům  
2. Kontrola a schválení zápisů ze zasedání AS UK konaného dne 29. května 2020 
3. Vystoupení J. M. pana rektora 
4. Vyjádření k záměru jmenovat kvestora  
5. Delegace členů do Rady pro vnitřní hodnocení 
6. Principy rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2021 
7. Čerpání mimořádného příspěvku z fondu „Mikuláš“ 
8. Vnitřní předpisy UK 
9. Vnitřní předpisy fakult 
10. Právní jednání 
11. Informace z pracovních komisí 
12. Informace z Rady vysokých škol 
13. Různé  

 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schválil program zasedání.” 
Hlasování 
Pro 46, proti 0, zdržel se 1  
Schváleno 
  
 
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 29. května 
 
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k předloženým návrhům zápisů ze zasedání AS UK konaného 
dne 29. května 2020 nebyla doručena žádná připomínka. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schválil zápis ze zasedání AS UK konaného dne 29. května 2020.” 

Hlasování 
Pro 46, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 

 
 

3. Vystoupení J. M. pana rektora 
 
V úvodu prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA (dále jen ”J. M. pan rektor”), přivítal senátorky a senátory AS UK a 
seznámil je s informacemi vedení UK. Uvedl, že jednal na MŠMT ohledně příprav rozpočtu vysokých škol a informoval o 
zasedání Reprezentativní komise náměstka pro vysoké školy. Bude žádat o navýšení rozpočtu vysokých škol o 1 miliardu 
Kč. Dále informoval, že proběhlé období bylo pozitivní z hlediska investičních akcí, jako příklad uvedl investiční záměr 
v Plzni či výkop dvou jam na Albertově, pro který bylo uděleno stavební povolení. Projektu rekonstrukce objektu menzy 
17. listopadu stále běží kolaudační řízení, kolaudační rozhodnutí je očekáváno začátkem července. Proběhlo též 
slavnostní otevření kampusu MFF UK v Troji. Dále informoval, že bylo vydáno rozhodnutí na projekty IGRÁČEK. Vede se 
jednání s hl. m. Prahou o kampusu Hybernská, který nyní bude společnou aktivita města a UK jako celku. Dále uvedl, 
že bylo vydáno opatření rektora týkající se k veřejných zakázek, které obsahuje mimo jiné požadavky na udržitelný 
rozvoj. Stručně se věnoval též Fondu mobility. Na závěr informoval členy AS UK, že všechny návrhy na zahájení 

habilitačních řízení, které UK obdržela, budou předloženy Vědecké radě UK.  
 
Rozprava 
 
Prof. Zahálka předal slovo doc. Dolejšímu k vyjádření se k proběhlé schůzce týkající se udržitelného rozvoje. Doc. Dolejší 
vedl, že schůzka byla velmi užitečná, jednal s členkou kolegia rektora pověřenou touto problematikou, dr. Shavit. 
Nejdůležitější je dle jeho názoru dobrá odezva z fakult, které mimo jiné poskytly informace o aktuálním stavu této 
problematiky na jejich úrovni, které je třeba dále zpracovat. Prof. Zahálka poděkoval za doplnění. 
 
Informace J.M. pana rektora doplnila prof. Wildová. Uvedla, že bylo spuštěno velké dotazníkové šetření pro akademiky 
i pro studenty, který bude kvalitativně vyhodnocen a již nyní obsahuje přibližně 3300 výstupů. Ráda by na základě 



 

tohoto dotazníku následně podpořila distanční výuku. Požádala členy AS UK, aby studenty i akademiky vyzvali 
k vyplnění. 
 
Mgr. Terry se zeptala, jaké další kroky následují po vyhodnocení dotazníku? Poukázala na to, že je možné, že se distanční 
výuka bude ve větší míře objevovat i nadále, a ne na všech fakultách byla situace dobře zvládnuta. Prof. Wildová uvedla, 
že bude kladen důraz na sjednocení praxe formou doporučení, jakož i skrze výběr a metodické vysvětlení jednotlivých 
prvků distanční výuky. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK vzal na vědomí informace J. M. pana rektora.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
4. Vyjádření k záměru jmenovat kvestora 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání s tím, že věcná rozprava o tomto bodu byla 
vedena již na předchozím zasedání AS UK dne 29. května 2020. AS UK tedy přistoupil rovnou k hlasování. 
 
Předseda komise pro tajné hlasování, doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF), seznámil členy AS UK s procedurou tajného 
hlasování o záměru jmenovat JUDr. Horáčka kvestorem UK. 
 
Předseda komise pro tajné hlasování zahájil hlasování. 
Poté, co odhlasovali všichni členové AS UK, předseda komise pro tajné hlasování toto hlasování ukončil 

 
Výsledky tajného hlasování: 
Vydáno bylo 51 hlasovacích lístků. 
Odevzdáno bylo 51 hlasovacích lístků, z toho 51 platných. 
 
Pro JUDr. Tomáše Horáčka Ph.D. bylo odevzdáno 46 hlasů pro. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k záměru jmenovat JUDr. Tomáše Horáčka, Ph.D. kvestorem Univerzity Karlovy.“ 
Hlasování 
Pro 46, proti 1, zdržel se 4 
Schváleno 
 
 
5. Delegace členů do Rady pro vnitřní hodnocení 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. Informoval, že Předsednictvu AS UK byla 
doručena žádost J. M. pana rektora o předložení návrhů na členy Rady pro vnitřní hodnocení.  
 
Z řad akademických pracovníků byli navrženi: doc. RNDr. Jiří Dolejší, CSc., doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., prof. ThDr. 
Martin Prudký a doc. MUDr. Felix Votava. 
 
 Z řad studentů byli navrženi: Mgr. et Mgr. David Hurný, JUDr. Michal Říha, Bc. Eliška Kryčerová a MUDr. Anna Olšerová. 
 
Předseda komise pro tajné hlasování, doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF), seznámil členy AS UK s procedurou tajného 
hlasování. 
 
Předseda komise pro tajné hlasování zahájil hlasování. 
Poté, co odhlasovali všichni členové AS UK, předseda komise pro tajné hlasování toto hlasování ukončil 
 
Výsledky tajného hlasování: 
Vydáno byl 51 hlasovacích lístků. 
Odevzdáno bylo 51 hlasovacích lístků, z toho 51 platných. 
 
Pro prof. PharmDr. Martina Doležala, Ph.D. bylo odevzdáno 44 hlasů pro, 0 proti, 6 zdržel/a se. 
Pro doc. RNDr. Jiřího Dolejšího, CSc. bylo odevzdáno 46 hlasů pro, 0 proti, 5 zdržel/a se. 
Pro doc. PhDr. Tomáše Nigrina, Ph.D. bylo odevzdáno 38 hlasů pro, 7 proti, 6 zdržel/a se. 
Pro prof. ThDr. Martina Prudkého bylo odevzdáno 46 hlasů pro, 2 proti, 3 zdržel/a se. 
Pro doc. MUDr. Felixe Votavu bylo odevzdáno 44 hlasů pro, 1 proti, 6 zdržel/a se. 
 
Pro Mgr. et Mgr. Davida Hurného bylo odevzdáno 39 hlasů pro, 6 proti, 6 zdržel/a se. 
Pro JUDr. Michala Říhu bylo odevzdáno 42 hlasů pro, 6 proti, 3 zdržel/a se. 
Pro Bc. Elišku Kryčerovou bylo odevzdáno 37 hlasů pro, 11 proti, 3 zdržel/a se. 
Pro MUDr. Annu Olšerovou bylo odevzdáno 48 hlasů pro, 1 proti, 2 zdržel/a se. 
 

Návrh usnesení: 
„Akademický senát UK deleguje do Rady pro vnitřní hodnocení z řad akademických pracovníků prof. PharmDr. Martina 
Doležala, Ph.D., doc. RNDr. Jiřího Dolejšího, CSc., doc. PhDr. Tomáše Nigrina, Ph.D., prof. ThDr. Martina Prudkého a 



 

doc. MUDr. Felixe Votavu a z řad studentů Mgr. et Mgr. Davida Hurného, JUDr. Michala Říhu, Bc. Elišku Kryčerovou a 
MUDr. Annu Olšerovou.“ 
Schváleno 
 
 
6. Principy rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2021 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi. J. M. pan 
rektor informoval, že se o této problematice debatovalo již na posledních dvou zasedáních Ekonomické komise AS UK a 
také na Kulatém stolu o vědě. Letošní krizový rok bude tzv. přechodným rokem z důvodu nepředvídatelnosti státního 
rozpočtu. Následně stručně představil návrhy v jednotlivých bodech Principů, konkrétně uvedl, že se změnilo zafixování 
počtu studentů, dále uvedl, že jsou preferována a podporována úspěšná doktorská studia (za účelem zvýšení indexu 
graduation rate doktorských studií). Fakulty a obory budou hodnoceny body A, B, C, D s tím, že J.M. pan rektor 
nepředpokládá, že by nějaká fakulta měla být hodnocena „D“. V čl. 3 jsou připraveny dvě varianty, které se odvíjí od 
toho, zda bude schválena novela zákona o podpoře výzkumu a vývoje či nikoliv (dle toho bude či nebude aktivován čl. 
3a). Dále stručně okomentoval některé další otázky tvorby zdrojů. 
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko s tím, že zůstává otevřená otázka 
hodnocení vědy. Prof. Zahálka doplnil, že přestože hlasování bylo jednomyslné, ohledně návrhu Principů proběhla dlouhá 
diskuse, a to jak na úrovni vedení UK, tak na úrovni Ekonomické komise AS UK.  
 
Rozprava 

 
Doc. Dolejší seznámil AS UK se svým kladným stanoviskem, nicméně poznamenal, že tento materiál představuje závazek 
do budoucnosti, zejména v části týkající se hodnocení vědy.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2021.“ 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
 
7. Čerpání mimořádného příspěvku z fondu „Mikuláš 
 

a) Stavba opěrné zdi - Zahrádky 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi. J. M. pan 
rektor uvedl, že je potřeba rychle zasanovat bortící se opěrnou zeď v objektu Zahrádky. Jsou vedeny diskuse, jak celý 
objekt využít, ale toto opatření je nezbytné.  
 
JUDr. Horáček, kvestor UK, doplnil, že veškeré další podklady pro opravu zdi jsou připraveny.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK souhlasí s uvolněním zdrojů na opravu opěrné zdi v areálu zámku Zahrádky z rezervy mimořádného příspěvku 
na podporu projektů v roce 2020 v objemu 2.400.000,- Kč.“ 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

b) Kampus Hybernská 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a opět předal slovo J. M. panu rektorovi 
k představení návrhu. J. M. pan rektor uvedl, že Kampusu Hybernská se věnoval již ve svém úvodním slově. Kampus 
Hybernská bude převzat od FF UK s tím, že jeho správa bude společnou aktivitou UK a hl. m. Prahy.   
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK souhlasí s uvolněním zdrojů na projekt Kampus Hybernská z rezervy mimořádného příspěvku na podporu 
projektů v roce 2020 v objemu 3.983.604,- Kč.“ 
Hlasování 
Pro 47, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
8. Vnitřní předpisy UK 



 

 
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK a předal slovo JUDr. Ing. Josefu Stašovi, předsedovi 
Legislativní komise AS UK, který poskytl informace o předložených návrzích. 
 

I. Dílčí změna Přílohy 2 Statutu UK (č.j. 113/2020) 

JUDr. Staša, předseda Legislativní komise AS UK, informoval o průběhu projednávání předložené novely v pracovních 
komisích AS UK s tím, že Legislativní komise AS UK vyjádřila souhlasné stanovisko a předal slovo předkladateli, J. M. 
panu rektorovi, který představil návrh dílčí změny. Jeho vyjádření doplnila prof. Králíčková, prorektorka pro studijní 
záležitosti.  

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK, která 
doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Dne 22. června předložil předkladatel modifikaci tohoto návrhu (č. j. 159/2020), která byla řádně vyvěšena na webových 
stránkách. Nejprve tedy plénum hlasovalo o tom, zdali znění modifikace může být vzato za základ projednávání. 

Hlasování o modifikaci 
Pro 47, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
K návrhu nebyly předloženy žádné pozměňovací návrhy. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh dílčí změny Přílohy 2 Statutu UK (č.j. 113/2020) ve znění modifikací předkladatele a 
s výhradou legislativně technických oprav.“ 
Hlasování 
Pro 47, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

II. Dílčí změna Rigorózního řádu UK (č.j. 114/2020) 

JUDr. Staša, předseda Legislativní komise AS UK, informoval o průběhu projednávání předložené novely v pracovních 
komisích AS UK s tím, že Legislativní komise AS UK vyjádřila souhlasné stanovisko a předal slovo předkladateli, který 
představil návrh dílčí změny. 

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK, která 
doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
K návrhu nebyly předloženy žádné pozměňovací návrhy. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh dílčí změny Rigorózního řádu UK (č.j. 114/2020) s výhradou legislativně technických oprav.“ 
Hlasování 
Pro 47, proti 0, zdržel se 3 
Schváleno 

 
III. Dílčí změna Studijního a zkušebního řádu UK (č.j. 115/2020) 

JUDr. Staša, předseda Legislativní komise AS UK, informoval o průběhu projednávání předložené novely v pracovních 
komisích AS UK s tím, že Legislativní komise AS UK vyjádřila souhlasné stanovisko a předal slovo předkladateli, který 
představil návrh dílčí změny. 

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK, která 
doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Dne 22. června předložil předkladatel modifikaci tohoto návrhu (č. j. 161/2020), která byla řádně vyvěšena na webových 
stránkách. Nejprve tedy plénum hlasovalo o tom, zdali znění modifikace může být vzato za základ projednávání. 

Hlasování o modifikaci 
Pro 49, proti 0, zdržel se 1  
Schváleno 
 
K návrhu nebyly předloženy žádné pozměňovací návrhy. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh dílčí změny Studijního a zkušebního řádu UK (č.j. 115/2020) ve znění modifikací 
předkladatele.“ 
 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 2 



 

Schváleno 
 
 
9. Vnitřní předpisy fakult 
 
Tento bod uvedl JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, a představil došlé návrhy fakultních 
vnitřních předpisů. Materiály byly zveřejněny. J.M pan rektor předložil kladné stanovisko ke všem návrhům. 
 

a) Změna příloh Pravidel pro organizaci studia na PřF UK (č. j. 103/2020) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny příloh Pravidel pro organizaci studia na PřF UK (č.j. 103/2020) s výhradou legislativně 
technických oprav.” 
Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

b) Návrh nových Pravidel pro organizaci studia na FSV UK (č.j. 134/2020) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh Pravidel pro organizaci studia na FSV UK (č.j. 134/2020).” 
Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 
 

c) Změna Pravidel pro organizaci studia na MFF UK (č.j. 143/2020) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Pravidel pro organizaci studia na MFF UK (č.j. 143/2020).” 
Hlasování 
Pro 50, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
 
10. Právní jednání  
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. 
 

a) Kupní smlouva – pozemek FHS Libeň 

Prof. RNDr. Jan Hála, Dr.Sc., prorektor pro rozvoj, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
  
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr uzavřít kupní smlouvu, jejímž předmětem je koupě pozemku parc. č. 493/28, k.ú. Libeň, obec 
Praha, mezi Univerzitou Karlovou jako kupujícím a Hlavním městem Prahou jako prodávajícím, za kupní cenu ve výši 33 
780,- Kč + DPH a doporučuje jej předložit Správní radě UK k udělení předchozího písemného souhlasu podle § 15 odst. 
1 písm. a) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, ve znění pozdějších předpisů, potřebného k uzavření smlouvy.” 

Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

b) Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo na projekt MEPHARED 2 V Hradci Králové 

Prof. RNDr. Jan Hála, Dr.Sc., prorektor pro rozvoj, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr uzavřít dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo ze dne 2. 8. 2018 na vyhotovení zakázky „Projektová 
dokumentace pro projekt MEPHARED 2.“ mezi Univerzitou Karlovou jako objednatelem na straně jedné a společností 
Bogle Architects s.r.o., jako zhotovitelem na straně druhé, jehož předmětem je nahrazení grafického zobrazení 
dotčených pozemků z dodatku č. 2 novým grafickým zobrazením dotčených pozemků, které reflektuje změnu tvaru 
pozemku parc. č. 728 v k.ú. Nový Hradec Králové, a ve specifikaci Díla smlouvy, kde se doplňuje v článku I. písm. b) 
upřesnění napojení Stavby MEPHARED 2 na veřejnou dopravní infrastrukturu, doporučuje předložit jej Správní radě UK 
k udělení předchozího písemného souhlasu podle § 15 odst. 1 písm. a) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, ve 
znění pozdějších předpisů, potřebného k uzavření smlouvy.” 



 

Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 

c) Prodloužení nájemní smlouvy na objekt U Kříže 661 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr prodloužit smlouvu na pronájem části střechy pro umístění telekomunikačního vedení a 
technologie na objektu UK, ul. U Kříže 661, Praha 5, společnosti T-Mobile Czech Republic a.s., a vyjadřuje k němu kladné 
stanovisko.” 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 

d) Trafostanice Myslíkova 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr zřídit věcné břemeno spočívající v umístění a provozování trafostanice k tíži pozemku parc. č. 
993, jehož součástí je budova č.p. 208, k.ú. Nové Město, a v právu přístupu za účelem její obnovy, výměny a 
modernizace ve prospěch PREdistribuce, a.s. a doporučuje návrh předložit Správní radě UK k vydání předchozího 
písemného souhlasu k uzavření smlouvy.“ 

Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

e) Kupní smlouva na MRI skener (1. LF) 

Prof. RNDr. Jan Hála, Dr.Sc., prorektor pro rozvoj, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr pořídit MRI preklinický skener 7 T pro potřeby 1. lékařské fakulty v hodnotě 900.000,00 EUR 
bez DPH a doporučuje uvedený záměr předložit k projednání Správní radě UK.“ 
Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 

f) Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo – Rekonstrukce a přístavba areálu UK Jinonice 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr uzavřít dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne 1.10.2019 ve znění dodatku č. 1 ze dne 28.1.2020, 
na vyhotovení projektové dokumentace a provedení stavby s názvem „Rekonstrukce a přístavba areálu UK Jinonice“, 
mezi Univerzitou Karlovou jako objednatelem na straně jedné a společností OHL ŽS, a.s., IČO: 46342796, jako 
zhotovitelem na straně druhé, jehož předmětem jsou dodatečné projektové práce, dodatečné stavební práce a změna 
dílčího termínu v harmonogramu prací. Akademický senát doporučuje dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo předložit Správní 
radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu podle § 15 odst. 1 písm. a) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, 
ve znění pozdějších předpisů, k uzavření dodatku.“ 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 



 

11. Informace z pracovních komisí 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali 
o činnosti komisí a doplnil, že agenda Ekonomické a Legislativní komise AS UK již byla částečně projednána v předchozích 
bodech.  
 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, seznámil členy AS UK s činností Legislativní komise 
AS UK v období mezi zasedáními AS UK. Uvedl, že Legislativní komise, kromě již uvedených návrhů univerzitních a 
fakultních předpisů provedl a provádí několik předběžných konzultací. 
  
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK s činností Ekonomické 
komise AS UK v období mezi zasedáními AS UK.  
 
JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK s činností Studijní komise AS UK v období 
mezi zasedáními AS UK.  
 
Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, seznámil členy AS UK s činností Sociální komise AS UK v období mezi 
zasedáními AS UK. Uvedl, že komise se na svém zasedání zabývala problematikou Kolejí a menz a přijala usnesení, ve 
kterém vyzvala Radu Kolejí a menz k aktivnější komunikaci s AS UK. 
 
Bc. Andrej Farkaš, předseda Komise pro informační technologie AS UK, uvedl, že Komise pro informační technologie AS 
UK se zabývala návrhem nových modulů ve Studijním informačním systému a kyberbezpečností. Dále se zabývala 
zadávací dokumentací rezervačního systému KaM. K této problematice Bc. Farkaš uvedl, že vedení KaM nebylo schopno 

zapracovat připomínky členů komise do zadávací dokumentace, tyto tedy museli zapracovat sami studenti MFF. 
 
Tomáš Jan, předseda Petiční komise AS UK, uvedl, Petiční komise AS UK neobdržela žádný podnět a nesešla se. 
 
Rozprava 
 
Mgr. Pavlorek apeloval na Právní oddělení RUK, aby sjednotilo rozhodování o žádostech o podporu studentské zájmové 
činnosti a poskytovalo zpětnou vazbu. Glogr toto podpořil. JUDr. Horáček přislíbil, že se touto problematikou bude 
zabývat. 
 
Prof. Krejsek se dotázal, zda je povinností, aby hodnocení doktorských studií provedla vnější organizace. Prof. Wildová 
odpověděla, že toto povinností není.  
 
Doc. Nigrin požádal JUDr. Horáčka, kvestora UK, aby v souvislosti s informacemi z Komise pro IT učinil apel na KaM, 
aby se situace nastíněná Bc. Farkašem již neopakovala. JUDr. Horáček, kvestor UK, uvedl, že během prázdnin bude na 
KaM provedeno šetření a s jeho výsledkem bude AS UK seznámen v září 2020. 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK vzal na vědomí informace z pracovních komisí.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
12. Informace z Rady vysokých škol 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo doc. Nigrinovi, který informoval 
o proběhlé schůzi Předsednictva RVŠ. Uvedl, že v rámci připravované novely školského zákona se budou projednávat 
prvky distančního vzdělávání. Další informace doplnil JUDr. Říha. 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK vzal na vědomí informace Rady vysokých škol.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
13. Různé 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl, že do bodu různé mu byl doručen podnět od Mgr. Bičovského 
(FF) týkající se vyjádření Etické komise Národohospodářské fakulty VŠE v kauze prof. Kováře. Na posledním zasedání 
AS UK z rozpravy vyplynulo, že AS UK se tímto problémem chce zabývat, načež zástupci FF předložili potřebné materiály. 
Prof. Zahálka navržené usnesení podpořil.  
 
Rozprava 
 
JUDr. Říha tlumočil omluvu zástupce VŠE v RVŠ za předmětné vyjádření Etické komise NF VŠE.  
 
JUDr. Staša navrhl technickou úpravu usnesení.  
 

Návrh usnesení: 



 

„AS UK se zásadně se ohrazuje proti útokům Etické komise Národohospodářské fakulty VŠE a jejích členů vůči orgánům 
a členům akademické obce Univerzity Karlovy a plně podporuje a stojí za závěry Etické komise UK a Etické komise FF 
UK.“ 
Hlasování 
Pro 45, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 
Mgr. Pačes v tomto bodě otevřel problematiku protivlivové bezpečnosti a kyberbezpečnosti. J. M. pan rektor uvedl, že 
z hlediska bezpečnostních rizik vedení UK jedná s příslušnými orgány a přislíbil se podnětem Mgr. Pačese zabývat. 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK a oznámil 
termín příštího zasedání, které se bude konat 18. září 2020 v 10:00 v Malé aule Karolina. Zasedání ukončil ve 
13:00. 
  
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. 
předseda AS UK  
 
Zapsala: Anna Matoušková, tajemnice AS UK 
  

 


